



## مِوْوَرُهُمْ رَسَهُرُ وَكُرُمُ وِمُوَدُ وَكُرُونُ مُرَكُمُ مُورُدُ مُرَكُمُ APPROVAL OF ENVIRONMENTAL IMPACT ASSESSMENT

مرترات المسلمة: Number: 203-EIARES//38/2018/3

This Environmental Decision Statement is issued for the purpose of communicating the decision regarding the Environmental Impact Assessment for Proposed Habour Development Project in Maakurath Island, Raa Atoll which was submitted for evaluation on 26<sup>th</sup> December 2017 by Ministry of Housing and Infrastructure. The EIA consultant of this project is Dr. Ahmed Shaig (EIAP02/15).

1. This Environmental Decision Statement has been issued on behalf of the Environmental Agency Protection (hereinafter referred to as the Ministry) pursuant to the Environmental Impact Assessment Regulations 2012 (2012/R-27) to advise that the Ministry has decided that the proposed Development Proposal can proceed according to the Environmental Impact Assessment Report.



1

ر. وُنْ يُرَمُ خَرِيرُ مِيَرُدُ وَيُدُونُ وَحَرَرُ

RECEIVED

Ministry of Environment and Energy
ADMINISTRATIVE SECTION

AISHATH MCCSA

P#6/01/2019

Time 11:38

7/486/cms/2018/65



2. The decision has been made by the Ministry on the following conditions:

2 د ادار دیرسفیرش دوروس میرور دو معكر فرمروك ومرسروا

- i. The proponent of the project shall discuss and agree scope of the project with the island council and public, before commencement of the project activities.
- اً. و وَسَعَمْدُونَ وَسَعْمُونُ وَرُونُونُ عَمِرُ وِ ا وَمَدْ رَدُولُ مِنْ مُرِدُ مُولِدُمُ مُولِدُمُ مُولِدُمُ مُولِدُمُ اللهِ اللهِ اللهِ اللهِ اللهِ الله وَمُسْتَوَمَتُم وَثُمْ مُرْمُونُ وَرَحُمْ مِنْ مُلِهِ outstanding issues relating to the المدرسور فدرفرور ومدورور
- ii. In the event the project activity has not commenced within one (1) year extended, this Decision Statement shall considered null and void. In order to extend the duration of this Environmental Decision Statement, the Proponent shall write to the Minister for an extension according to clause 14 of the Environmental Impact Assessment Regulation 2012.

الله مِوْفَرِدُ وَمُرْكُمُ مِرْكُرُو وَمُوْدُ وَمُرْكُمُ الْرُحْمِ الْمُرْكُمُ الْمُرْكُمُ وْمِدْتُمْ 1 (مُنْمُ) مُرَثُمْ مُوْدُدُ مُمَّدُونِهِ وَسَعُ مُرْدُدُ مُرَدِ وَسَدُدُو مُرَدِدُ مُ مُرْدِدُ عَمْ اللهِ from the date of issue, or if the مُوَمَ مِدُّ وَمِرْ تَمْمِرُ مِرْمُودُهُمُ مِرْمُودُ duration of this Environmental وَهُ مَرْمُ مِنْ مُرْمُ مُرْمَا وَ مِرْدُ وَمِرْدُ وَمُورِدُ وَمُرْمُ Decision Statement has not been مِرْدِدُونَهُ وَمُرْدُمِ مَمِ دِ وِمُرْدُدُ 1 وَمَ Environmental سَرُونَدُهُ مِرْدِهُ دَدْرُ عُمِرُوْمُدُونُ ومؤورة دمر مردوامذ ومدد وميرة مرتور برور برور وودوم مستوثرة وعروز علامنة برج زودر مَّةُ وَوَرِيرُ 2012 £ 14 وَمَرَ وَرُمُورَدِرُو

iii. In the event the project activities has been delayed for more than one (1) year due to unforeseen

1 وَسَرَ سَرَسُونَ مُدُورُو رُدُورُدُ وَرُسُو وَمَدْ وَهُوْ مِ وَسَدْعَمُ مُرْدِرٍ 1 (مُعُدُ) 355 Picto 3000 gain 239911 تَرَحَ خَفُ رَدُو يُورُونُرُونَ وَهُوَرِهُ وَهُورِهُ وَهُورِهُ وَهُورِهُ وَهُورِهُ وَهُورِهُ وَهُورِهُ

**APPROVED** 



ير. وُنْعِرُهُ صَرِيرُهُ عِيرُهُ عَرَيْدُ الْمُؤْدُدُ وَسَالِمُهُ



have the discretion to extend the duration of the Environmental Decision Statement, or to terminate it. In such circumstances the proponent shall write to the Minister for an extension clearly stating out the reasons for the delay.

- iv. The Minister, or his designate, may issue a cessation order requiring persons working on a Development Proposal to cease working until the order is withdrawn, if:
  - a) This Environmental Decision
     Statement has been withdrawn or;
  - b) There has been a breach of the conditions of this Environmental Decision Statement.
- v. It is the Developer's responsibility to undertake all project activities in accordance with the relevant laws and regulations of the Maldives.
- vi. The Developer shall submit environmental monitoring report as outlined in Paragraph viii of this Environmental Decision Statement. Failure to submit the requisite monitoring report may result in the

ال جربر دَر دِ هُوْرُ مُرَدُورُ مُؤَدُ مِرَدُرُ مِرَدُورُ مِرَدُورُ مُرَدُرُ اللهِ مِردُورُ مُرَدُرُ اللهِ مِر دِسْرِ دُورُورُ مُرَدُرُونِ وَمُسْرِيْرُورُ مُرَدُرُورُ مُرَدِرُ دُرُورُ دُرُرُورُ دُرُرُورُ دُرُرُورُ دُرُرُو حَرَدُورُ مُرْدُورُ مُرَدُورُ وَمُرْدُورُ مُرَدُورُ دُرُورُ دُورُ دُورُ دُورُ دُورُ دُرُورُ دُرُورُ دُرُورُ دُرُورُ دُرُورُ دُرُورُ دُرُورُ دُرُورُ دُورُ د

ر) دِ مِدُّوْرِدُنْهُمْ مِمْدِنَّهُوْ مِرْمُرَدُ عُهِرُدُنْدُو مُرْوَمُ

م) دِ مِدُوْرِهُ دُوْرُ مِرْدِدُوْدُ وَ سَائِرَوْنُهُ دِدُوْوْرُ

٧ وَرَهُ ثِرْدُ رِيرُووْدِ دُوْدِرْدِ مَنْ مُرْدِ مُنْ مُرْدُونِ مُرْدِرُونِ مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرْدِرُونِ مُرْدُونِ مُرَدِي مُرْدُونِ مُرِدُونِ مُرِدُونِ مُرِدُونِ مُرِدُونِ مُرَدِي مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرْدُونِ مُرَدِي مُرْدُونِ مُرَدُونِ مُرَدُونِ مُرَدُونِ مُرَدُونِ مُرَدُونِ مُرَدُونِ مُونِ مُرَدُونِ مُرْدُونِ مُونِ مُرَدُونِ مُرَدُن

**APPROVED** 



321

ير. وَرَيْرُو صَرِيرُرُ مُرِيرُدٍ بر. وَرَيْرُو صَرِيرُرُ مُرَيْرِهِ رَيْرُودُ وَمَصْرِيرُ



suspension or revocation of the permit under this Decision Statement.

vii. The Developer is aware that under the National Environment Protection Act (Law no. 4/93) and Environmental Impact Assessment Regulations the Ministry reserves the right to terminate any activity without compensation if found that such an activity has caused significant, irreversible impacts the on environment.

وَيَرْمُ (مَرْمُونُدُ 4/93) مُمِ مِرْدُوْمُوعُ مُسَارُدُ ورور ورور مدوره مدور براج ورورما وَوَهِمْ 2012 وَ وَرُرُدُ مُرْجُعُ مِوْوَرُجُهُ مروث مدير مرتبو زير خرود متووير שלה שלנו לבל הוצי של בל בנו ב ביים בל ביים בנינת בתכים תבת בשונים להשפק בשתה לתחל בתנוכר בשונת לל عُمِونَ مُو وَرُسُرُنَامُ مُعِرِيْنِهُ مُسْرِيْهُ وَ

/iii. All mitigation measures proposed in the EIA report for all the phases of shall fully the project be implemented.

viii مِدُوْرُجُرُ مُسَارُ وَيُرْمُ وِمُوْرُ صَمُرُورُ sine sing the same sier مِوْوْرُجُرُ تَرُرُبُرُ مُسْتِرُمُ لَا يُعْرِدُونُ مروع المرا ومروع مروع · (1100) - 0/2 0 /02000

ix. The environmental monitoring outlined program in the Environmental Impact Assessment Report shall be undertaken and implemented and summary environmental monitoring reports shall be submitted to the Ministry.

ix مِدُورُجُرُ مُسَارُ وَيُرِيرُ وَجُورُ صَرَوْرُ Legge proprie sees week وْرُورُورُ مُرْوِرُهُ وْرُورُو مُرْوَرُونُ مُرْدُورُ كَالْرُورُورُ مروده ورو مرورون ورود ره روه و مروحه ومروجود ووس אלש ביו ביני ביני ביני ביני כיני כ משת התל ללתל לל לל לל





Environmental Decision Statement is the duration given to commence the project activities approved under this Environmental Decision Statement.

عُيرُدُ مَدَرُ مُدُرُّنَهُ وِيَدِيْدُونِ دِرْدُيْرَ 

started, the Proponent must inform the Environmental Protection Agency, the date of commencement of project activities.

xi. Once the project activities have وَسَوْرَتُهُ وُرُسُونُ وُرُدُ وَرُدُ وَرُدُ وَرُدُ وَمُرَارِهُ وَمُدَا يَا 3660 201 2320

Date of Issue: 3rd January 2017

Date of expiry: 3rd January 2018

Name: Ibrahim Naeem

**Designation:** Director General

Signature:

مُرْتُ مِر مُرْمِرُدُ : 03 خَرْرَبِرِ 2017

وُشْعَرَتُو رُوَوُ مُرْمِدُ: 03 خَرْرَبِرِ 2018

برش مِدْ برد برد

3776 7687 385



